
Workoutové hřiště, venkovní fitness, dětské hřiště, 
lanová dráha, malé asfaltové hřiště na basketbal, 
vzduchové trampolíny, skatepark i víceúčelové hřiš- 
tě se zimní proměnou na kluziště – to vše dokáže 
přitáhnout do Líbeznic neuvěřitelné množství lidí 
místních i ze sousedních vesnic. A to je moc dobře, 
že to v Areálu zdraví stále žije.  

Jenže nárůst návštěvníků s sebou přináší i zvý-
šení nároků na hygienické zázemí. Se zahájením 
provozu kluziště byly celodenně zpřístupněny dva 
venkovní záchody, které jsou přilepené na chatě pro 
stolní tenisty. Je však velká škoda, že si toho nemálo 
návštěvníků neváží a záchody si pletou s chlívkem 
či kolbištěm pro bitvu se zařizovacími předměty. Ale 
protože všichni takoví nejsou, rozhodli se předsta-
vitelé obce rozšířit hygienické zázemí včetně pří-
pravy prostor pro vznik saunového studia na místě 
původní skautské chaty. Respektive její části. Zbý-
vající plocha pak kromě zastřešeného jeviště po- 
skytne prostor pro komerční využití. Prvotní studie 
zpracovaná Atelierem M1 Architekti vycházela z ná-
padu umístění různých provozoven či stánků na be-
tonové ploše, kterou by rozdělovaly sloupy z mo-
nolitického betonu. Tyto sloupy by zároveň byly 
jakýmsi kolektorem pro rozvod inženýrských sítí po 
celé ploše. 

Jak už to tak bývá, teprve realita stavby prověřila 
funkčnost celého návrhu. Během výstavby muselo 
dojít k drobným změnám, které však přinesou bu-
doucím uživatelům větší komfort. Asi nejzásadnější 
je ta, že betonové sloupy byly postaveny tak, aby 
na ně mohla být umístěna pevná pultová střecha, 
čímž bude vnitřek kompletně chráněn před povětr-
nostními vlivy. Ve fázi přípravy je však nejen projekt 
nové střechy, ale i budoucí kavárny i saunového stu-
dia. V rámci kontrolních dnů na stavbě zázemí 
Areálu zdraví se začala rýsovat definitivní podoba 
budoucího využití objektu. Původní vize vestavby 

jednotlivých „komerčních buněk“ se ukázala ne- 
reálná z důvodu malé plochy a prostor tak bude na-
pevno rozčleněn lehkými příčkami. Obvod budovy 
bude tvořit prosklená fasáda v kombinaci s dřevě-
nými panely. Na této úpravě se obec smluvně do-
hodla s nájemcem kavárny MéLíbeKafé. Sportovní 
areál potřebuje nejen hygienické zázemí, ale i zá-
zemí společenské, což v případě kavárny přináší 
bonus i v podobě občerstvení. 

Před zahájením stavby obec předpokládala, že 
tato „jednoduchá“ stavba vznikne do začátku 
prázdnin. Betonová budova, sloupy a rovná beto-
nová plocha pro pódium a pro komerční užití… vy-
kopat základy, zašalovat plochu, vylít ji betonem 
a zahladit přece není nic těžkého. Ale jaro ukázalo, 
že je. Stavba, pro kterou je beton nosným prvkem, 
bude dokonalá opravdu jen tehdy, když je beton 
udělán na jedničku s hvězdičkou. Nevíme, zda zho-
tovitel betonáž pouze podcenil či zde hrálo roli  
jiné selhání. Faktem je, že betonová deska byla 
všechno, jen ne rovná a pohledová. V polovině září 
se tak začaly Areálem rozléhat zvuky sbíječek, pro-
tože jediná přijatelná cesta nápravy je odbourat část 
„křivého“ betonu do takové hloubky, aby se nová 
vrstva bez problémů spojila s tou původní. A hlavně 
aby mezi zázemím s toaletami a prostorem kavárny 
vznikl skutečně bezbariérový vstup. Protože i to byl 
smysl celé přestavby skautské chaty. 

Současná podoba sociálního zázemí, které vé-
vodí pohledový beton v kombinaci s dřevěným ob-
ložením, vypadá opravdu hezky a do konceptu 
Areálu skvěle zapadá. Jsme si jisti, že doplnění pů-
vodního návrhu bude tou pomyslnou třešničkou na 
dortu. Nezbytné terénní úpravy bude obec realizo-
vat po dokončení vestavby kavárny a saunového 
studia, protože by bylo škoda, kdyby stavební tech-
nika poničila čerstvě upravenou zelenou louku. 

-lč-  
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TÉMA MĚSÍCE SLOVO STAROSTY

Milí sousedé,  
krásné zářijové počasí nás provázelo na Líbeznic-

kých vinných slavnostech i na Líbeznickém posvícení 
a významně přispělo k tomu, že se obě venkovní akce 
velmi vydařily. S mnohými z vás jsem se viděl a měl 
možnost pohovořit. A to je společným cílem všech  
líbeznických akcí, ať je pořádá obec, místní spolky, 
nebo jednotlivci – umožnit lidem, aby se setkávali, 
poznávali, povídali si a měli společné zážitky. Člověk 
je tvor společenský a potřebuje kontakt s jinými lidmi. 
Je dlouhodobě vidět, že v Líbeznicích se tento cíl daří 
naplňovat a že do naší obce většina obyvatel nejezdí 
pouze přespávat. Starostovat v takové obci je radost. 

V Radě obce jsme se dohodli, že k již běžícím pro-
jektům, o nichž jsem psal v minulém vydání, ještě v le-
tošním roce posuneme do fáze realizace projekt další. 
Konkrétně se jedná o výstavbu chodníku od zahrad-
nictví k logistickému areálu v Pakoměřicích. Vznikne 
tak komfortní a bezpečná cesta pro obyvatele Líbez-
nic, kteří v uvedeném areálu pracují či využívají služeb 
některé z jeho provozoven.  

V letošním roce bychom ještě chtěli upravit další 
místo pro kontejnery na tříděný odpad, a to u mateř-
ské školy v Měšické ulici. Jednalo by se v pořadí o třetí 
místo po již provedené realizaci u zdravotního stře-
diska a v ulici Na Mýtě. 

Po nějakou dobu jsem nezmiňoval projekt svaz-
kové školy Pod Beckovem. To ale neznamená, že by 
se nic nedělo. Na zhotovitele školy v Bašti jsme ob-
drželi celkem deset nabídek, které teď procházejí ze-
vrubnou kontrolou. Už teď mohu říct, že nabídkové 
ceny jsou velmi příznivé a že se skutečně blížíme za-
hájení výstavby. Stále pracujeme s termínem září 
2025, ke kterému potřebujeme mít další školní kapa-
citu k dispozici. Připomínám, že pracoviště svazkové 
školy v Bašti bude mít kapacitu 540 žáků. Projekt pro 
školu v Měšicích nyní prochází úpravami tak, aby-
chom v průběhu podzimu mohli tendrovat zhotovi-
tele i pro tuto část svazkové školy. 

V zastupitelstvu obce jsme jednomyslně schválili 
Program pro Líbeznice pro toto volební období do 
roku 2026. Jedná se o společný koaliční program za-
stupitelů z kandidátky líbeznické ODS a zastupitelů 
z kandidátky Pro Líbeznice. Program je uveřejněný  
na webových stránkách obce v záložce Samospráva 
obce. Najdete v něm seznam priorit a projektů, které 
směřují k dalšímu zvelebování Líbeznic a k tomu, aby 
se nám tu všem dobře žilo. 

Určitě jste zaregistrovali, že začátkem září uvedlo 
Ředitelství silnic a dálnic do provozu přímou sjezdo-
vou rampu z dálnice D8 na silnici I/9. Obec o tento 
sjezd usilovala řadu let, a dokonce napomohla jeho 
realizaci i zakoupením pozemku. Cesta z Prahy domů 
tak bude rychlejší a mělo by ubýt i tranzitní dopravy 
projíždějící Líbeznicemi v průběhu odpoledne a ve-
čera. 

Chtěl bych vás pozvat na některé říjnové akce. 
V sobotu 7. října se v hale Na Chrupavce koná 2. cha-
ritativní sbírka oblečení pro rodiny samoživitelů, ve 
stejný den odpoledne pak Líbeznický bazar. V neděli 
8. října se v Areálu zdraví uskuteční Sportovní odpo-
ledne pro děti a rodiče. 

 
Přeji vám pohodové dny. 

DRUHÁ ETAPA ČEKÁ NA ZAHÁJENÍ

Zpravodaj obce Líbeznice 
Číslo 9 / Ročník 21 / Září 2023

Líbeznický Areál zdraví prochází již několik let zásadní proměnou, kterou odstartovalo vybu- 
dování skateparku v roce 2015 na místě původního asfaltového tenisového kurtu. Při dnešní  
návštěvě Areálu zdraví srdce sportovců i maminek malých dětí plesají nad nabídkou sportovního 
vyžití pro všechny věkové kategorie. A pamětníci jistě radostněji zamáčknou slzu dojetí při vzpo-
mínce na dobu dávno minulou, kdy Areálu vévodila dřevěná skautská chata a pískový volejbalový 
kurt se škvárovou běžeckou dráhou; zvláště dají-li si k tomu vzpomínání kávu či zmrzlinu v ka-
várně MéLíbeKafe, která zde funguje od roku 2016. 
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ROZHOVOR

Zaměstnanci Barber shopu při práci                                                                                                                                                                             foto Miroslav Kolář

MÍSTO, KDE MUŽI MOHOU 
RELAXOVAT 
U autobusové zastávky Líbeznice I. naproti čínské restauraci stojí nenápadný dřevěný domek. 
V minulosti býval i jídelnou. Jídelní stoly a židle v něm ale už nehledejte, v jeho interiéru se pře-
nesete někam úplně jinam, do světa, kde se pečuje o mužský vzhled. Vítejte v Homies Barber 
shopu, holičství pro pány. Jelikož za pár dní oslaví malé výročí fungování v naší obci, s pár otáz-
kami jsem se obrátil na dva spolumajitele, pány Filipa Baštu a Miroslava Koláře.   

Nejsou to břitvy, jak je známe ze starých filmů, po-
užíváme shavetty, které jsou podobné břitvám, jen 
se do nich dává břit pro každého zákazníka nový, 
ale to neznamená, že se někteří lidé nepozastaví 
nebo nejsou trochu nervózní. 

Měl někdy některý z vašich zákazníků ně-
jaké netradiční přání, na které s úsměvem 
vzpomínáte? 

V předešlé práci si pamatujeme na zákazníka z Ang -
lie, který zde žil, měl dlouhé vlasy i vousy a po pro-
hrané sázce s kamarády si nechal oholit pouze 
jednu tvář vousů a půl hlavy dohola. 

Co by mělo být hlavním lákadlem pro ne-
rozhodnutého zákazníka, aby navštívil Bar-
ber shop a nešel do klasického kadeřnictví? 

V prvé řadě samotná nálada a atmosféra v Barber 
shopu. Přeci jen si myslíme, že se klient u nás cítí 
lépe než v klasickém kadeřnictví, kde je většinou 
plno žen a muž se rázem stane středem pozornosti. 
Každému tato situace nemusí být příjemná. Barber 
shop je tak pro muže i místem, kde si mohou od-
počinout a na chvilku se zastavit a relaxovat. 

Máte nějaké plány do budoucna na další 
rozšíření svých služeb?  

Zatím máme pocit, že služby, které nabízíme, jsou 
dostatečné a dál je není potřeba rozšiřovat. Alespoň 
prozatím. 
 
Děkuji za rozhovor. 

Radek Kraus

Barber shop je světová síť pánských holič-
ství, v Líbeznicích fungujete už nějakou 
dobu, nebyl to risk, otevřít provozovnu na 
vesnici? 

Co v dnešní době není v podnikání risk? Naštěstí se 
nám to vyplatilo a v říjnu tu budeme třetím rokem. 
Při výběru lokality pro podnikání jsme chtěli místo 
na okraji Prahy a zde se nám to zdálo jako nejlepší 
volba. I když jsou Líbeznice vesnice, je to místo s po-
měrně velkým provozem, díky čemuž je velká prav-
děpodobnost, že si nás všimnou další lidé a my tak 
budeme mít větší klientelu. 

Jak vás vlastně napadl tento druh pod-
nikání? Jste profesionální holič/kadeřník, 
nebo jste zběhl z jiného oboru? 

Ano, oba máme vystudovanou školu kadeřník/holič. 

Vaše klientela je určitě různorodá, kolik 
procent z vašich zákazníků tvoří zákazníci 
z Líbeznic? 

Když se nad tím zamyslíme, tak odhadem takových 
50 % naší klientely jsou především zdejší obyvatelé. 

Nabídka vašich služeb je pestrá, co zákaz-
níci nejvíce žádají? 

Největší zájem je o střih vlasů nebo komplet, to zna-
mená jak střih vlasů, tak úprava vousů. 

Jaký sestřih muži nejčastěji volí? Nechávají 
to na vaší kreativitě, nebo mají konkrétní 
představu? 

Nejčastěji stříháme „zero fade“, to znamená, že na 
bocích se začíná od nuly a postupně se délka vlasů 
prodlužuje, ale také se začínají vracet delší střihy. 
Zákazníci většinou vždy přijdou s nějakou předsta-
vou a my jim doporučíme, zda je jejich představa 
vhodná či nikoli. 

K holení vousů používáte břitvy, to se dnes 
moc nevidí, nepodivuje se nad tím občas 
někdo? 
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LÍBEZNICKÉ 
POSVÍCENÍ 2023 
Dne 9. září u nás v Líbeznicích u zdravotního 
střediska v parku proběhla opět naše největší 
kulturní akce za celý rok. Ve 13 hodin ji tra-
dičně zahájila dechovka. Strahovanka přilákala 
první diváky a posluchače. Sluníčko svítilo,  
počasí nám – jako ostatně většinou – přálo, 
dokon ce se dá říci, že bylo pěkné vedro. 

Následovaly skupiny Lucie Revival a Buty, které nám 
připomněly písničky dávno i nedávno minulé. Rad-
kovi Pastrňákovi ze skupiny Buty, která patřila v de-
vadesátých letech mezi nejlepší, to pořád ještě zpívá 
a hraje: František, Mám jednu ruku dlouhou, Jed-
nou ráno… Člověk, co má po pubertě, rád zavzpo-
míná u kvalitní muziky. Pak nastoupila dívčina celá 
v černém, i čepičku měla v tom vedru černou. Tato 
mladá dáma si říká Sharkass a zpívá rap s vlastními 
texty. Jak známo, rap je založen především na textu, 
a musím říci, že když jsem se zaposlouchala, mělo 
to hlavu a patu, i přes její mládí. Musím chválit. 

Ilona Csáková to rozjela s melodiemi, které nám 
rozproudily krev a pod pódiem se dali do pohybu 
rodiče s dětmi, mladí i starší. To už padla tma 
a vpravo od pódia bylo vidět krásně létat bílé kolo-
točové labutě. Všude okolo to svítilo, blikalo barev-
nými světýlky a hýbalo se. Pak přišla kapela Sklepos. 
Zajímavý název, zajímavé složení. Mladíci si přibrali 
do party droboučkou éterickou holčinu s kytarou 
a jejich zpěvák řádil na pódiu jako černá ruka. Když 
se pak ukázalo, že umějí nejen na kytary, klávesy 
a bicí, ale také na dechové nástroje, dostali mě. 
Dobré! Nakonec Klasickej postup, ostřílená kapela 
a známé melodie, které potěší. Když zaznělo Na 
ptáky jsme krátký, vzpomněla jsem si, jak tu byl 
před nedávnem na posvícení Janek Ledecký, se kte-
rým jsme tuhle písničku zpívali (vlastně vyřvávali) 
úplně všichni. 

Toto vše zastřešoval slovem moderátor Tomáš 
Novotný a nutno říci, že po celou dobu byl pohotový 
a vtipný. Každé dámě na pódiu vysekl poklonu a cho-
val se džentlmensky také k mužům, které zpovídal. 
Nakonec vyhecoval našeho bývalého pana starostu 
Kupku, dnes ministra, aby s ním absolvoval kolečko 
na hrůzostrašném kolotoči, nebo spíš na tréninko-
vém pekelném stroji pro kosmonauty s názvem 
Apollo 13. Oba muži přežili; byli viděni po setmění. 

Pozn. redakce: Apollem 13 se proletěl i sou-
časný starosta Havlíček. Výzva směrem k němu ne-
proběhla veřejně z pódia, ale přišla od velitele míst-
ních dobrovolných hasičů. I on výzvu přijal a dle sta- 
rostových slov z pondělního rána „to byla chyba“. 
Nicméně i on přežil a posvícenský večer dotáhl do 
vítězného konce. 

Sklepos to uměl rozjet

Kromě pod pódiem byl největší shluk lidí kolem 
stánků. Kdo měl hlad, mohl si koupit tradičně klo-
básu, langoš nebo ochutnat něco od „Klasy“, kdo 
si chtěl přeplácat žaludek, vybral si něco sladkého, 
a kdo chtěl být veselý, vystál menší frontu na pivo 
nebo si dal burčák či víno, zkrátka, vybral si každý. 

Když jste se rozhlédli kolem sebe v pokročilé ho-
dině, všude pobíhající děti pomalované v obličejích, 
ospalé dětičky v kočárcích, křik a hudba, že jste ne-

slyšeli vlastní hlas, sem tam pes, tatínkové s kelímky 
piva v rukou, maminky s dětmi na rukou, kolotoče, 
střelnice, houpačky a ani nevím, jak se to všechno 
jmenuje, u každé atrakce jiná hudba, prostě pravé 
posvícení, jak má být. 
 
Tak, přátelé, zase za rok! 

Eva Voborová 

foto Boris Turek

foto Boris Turek

foto Boris Turek foto Hana Svobodová
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Rozkvět vinné kultury v Líbeznicích pokračuje:  

LÍBEZNICKÉ VINNÉ SLAVNOSTI 2023 
Milovníci vína se opět sešli na Mírovém náměstí v sobotu 2. září, tentokrát na šestém ročníku  
Líbeznických vinných slavností. Tradiční událost si již získala stálé obecenstvo je skvělou příležitostí 
pro potkávání sousedů u kvalitního vína a gastronomie. Letošní ročník byl opět obdarován nád-
herným počasím, což zvýraznilo krásu vinných sklenic s erbem obce, naplněných veltlínem, ryz-
linkem a dalšími lahodnými odrůdami bílých a červených vín. 

hradě, zatímco rodiče si v klidu poklábosili se sklen-
kou lahodného moku. 

Vstupné ve formě stokoruny za vinnou skle-
ničku s erbem obce bylo již tradičně věnováno na 
kulturní doprovod akce, protože víno a jídlo k sobě 
patří a jsou důležité, ale i hudba má své místo. Co 
by to bylo za vinné slavnosti bez cimbálovky Žandár, 
která zajistila hudební vyvrcholení, provázejíc ty nej-
věrnější a statečné účastníky akce zpěvem lidových 
písní až do pozdních hodin. 

Pokud jste letos Líbeznické vinné slavnosti ne-
stihli, máte příležitost zase za rok. Zatím máme mi-
mořádné štěstí na počasí, protože za celých šest 
ročníků pršelo jen jednou, a to jen půl hodiny! Tak 
snad to vydrží i do dalších let a na příštím ročníku 
první sobotu v září na viděnou a na zdraví!  

Petr Honěk 
foto -ph-

Naše akce přilákala také vášnivé vystavovatele – 
prodejce vín, kteří se na Líbeznické vinné slavnosti 
rádi vracejí a vždy přinášejí něco nového. Novinkou 
mezi vystavovateli bylo vinařství Vinselekt Michlov-
ský, které patří k jednomu z největších rodinných  
vinařství v Česku. Nabídka vín byla pestrá a žádný 

návštěvník neodešel s prázdnou. Kromě vína byli 
hosté potěšeni rozmanitými dobrotami od místních 
podnikatelů.  

O zabavení dětí odpočinku dychtivých rodičů se 
postarala místní akční skupina MAS Nad Prahou. 
Děti si mohly malovat, poskotačit na skákacím 

POMOC AFRICKÝM DĚTEM 
Vykoukla na mě krásná fotka v příloze jednoho časopisu: obrovská plocha tyr-
kysového moře posetá loďkami. Loďky jsou i na žlutooranžovém písku na 
břehu. U fotky nápis: „Miluji Kapverdy. Odpočinu si v ráji.“ A název cestovky. 
Prý nádherné dlouhé pláže, každý den slunce, všechny odstíny modré na moři 
i na obloze, lidé milí a ochotní, luxusní apartmány a pětihvězdičkové hotely 
v maurském stylu, výborné jídlo, všude čisto, prostě ráj.  

Jenže já tenhle ráj znám také z té druhé strany; kamarádka Petra by o tom 
mohla vyprávět dlouhé hodiny. Bosé děti, které chodí do školy povinně maxi-
málně šest let, většina z nich nemá základní školní pomůcky, oblečení jen 
z druhé ruky, mnozí nemají ani vlastní postel, skromné jídlo, mnohdy jen po-
lévku a jeden jogurt, na víc rodiče nemají.  

Kapverdy leží v Atlantském oceánu, šest hodin letu z České republiky. Ostrov 
Boa Vista (Krásná vyhlídka) je nazýván Perlou Kapverd. Petra tam byla před lety 
na dovolené a od té doby se tam vracela vždy s obrovskými kufry napěchova-
nými sešity, bloky, tužkami, pastelkami, pravítky, batůžky, prostě vším, co školní 
dítě potřebuje každý den. Těch kufrů vezla třeba jedenáct a k tomu kočárek. 
Nadváhu samozřejmě platila ze svého.  

Teď už založila nadaci a má pár lidí, kteří jí pomáhají. Z příspěvků od zná-
mých a kamarádů platí dětem něco teplého do žaludku, nejčastěji polévku, 
a podporuje místní školu, sponzoruje učitele angličtiny pro děti i dospělé. 
 
Na Líbeznických vinných slavnostech i na Líbeznickém posvícení pro-
běhla sbírka pro tyto africké děti a díky vám se vybralo úctyhodných  
26 tisíc korun, za což vám jménem dětí z Boa Vista děkuji. 

Budu velice ráda za váš zájem o jakýkoli příspěvek na transparentní účet  
123-2016840257/0100. A když navštívíte stránky www.loveboavista.com, 
uvidíte, jak jsou děti za vše vděčné. 

Eva Voborová 
foto www.loveboavista.com
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LÍBEZNICKÉ ŠKOLY

AUTO JAROV 
PARTNEREM 
MOBILITY ZŠ 
LÍBEZNICE 
S novým školním rokem se započala dlouho-
dobá spolupráce ZŠ a ZUŠ Líbeznice s AUTO 
JAROV v rámci poskytované mobility. 

Vzhledem k nastalým okolnostem souvisejícím 
s naplněnou kapacitou školy a potřebou řešení této 
situace pomocí mobility na dočasné detašované 
pracoviště v okolních obcích vedení školy kontak-
tovalo zastoupení značky Volkswagen s prosbou 
o pomoc. 

Na základě dlouhodobé spolupráce programu 
ojetých vozidel Volkswagen – značkou Das Welt- 
Auto – se podařilo najít partnera v podobě největ-
šího prodejce automobilů v ČR, společnost AUTO 
JAROV, s. r. o. 

AUTO JAROV tak ve spolupráci s Das WeltAuto 
poskytlo pro tento školní rok ZŠ a ZUŠ Líbeznice 
zdarma k užívání plně elektrické vozidlo Volks-
wagen ID.5. K radosti všech zúčastněných stran tak 
mohlo v prvním zářijovém týdnu dojít k předání 
vozu. 

Jak uvedl vedoucí prodeje ojetých vozidel AUTO 
JAROV Lukáš Novák, jedná se o první takovou zku-
šenost. „Jsme velice potěšeni, že se AUTO JAROV 
ve spolupráci s Das WeltAuto stalo partnerem školy 
v Líbeznicích. Naši pomoc vnímáme především jako 
podporu vzdělání, i když méně tradiční formou,“ 
dodal Lukáš Novák. 

Hned z prvních reakcí zástupců školy byl zřejmý 
zájem o vysvětlení důvodu, proč právě plně elek-
trický vůz. I v tomto případě lze citovat Lukáše  
Nováka: „Věříme, že právě tento špičkový plně 
elektrický vůz bude pro školu nejen výjimečným pří-
nosem, ale také inspirací pro studenty, kteří se za-
jímají o udržitelnou mobilitu a budoucnost auto-
mobilismu.“ 

„Uvedený vůz byl zároveň vybrán i s ohledem 
na plány jeho využití, což je především mobilita zá-
stupců školy mezi okolními obcemi, kde se právě 
výhody elektrického vozu využijí nejlépe. Jedná se 
především o krátké trasy s nároky na časté starto-
vání, což je nepopiratelnou výhodou elektrického 
vozu oproti tradičním konvenčním motorům,“ do-
dává zástupce Das WeltAuto Martin Kadečka. 

VŮZ BUDE MIMO JINÉ  
SLOUŽIT K PROPOJENÍ  
VŠECH DETAŠOVANÝCH 
PRACOVIŠŤ 

Volkswagen ID.5 je nejnovější model z řady plně 
elektrických vozidel ID.family a doplňuje tak port-
folio značky k již zavedeným modelům ID.3, ID.4 
a ikonickému ID.Buzz. 

ID.5 je elegantní SUV vozidlo s futuristickým de-
signem obohacené o aerodynamickou siluetu vozu. 
Je vybaveno podporou rychlého nabíjení a také 
funkcí inteligentního nabíjení, tzv. battery care sy-
stémem. 

Zapůjčené vozidlo je ve vyšší specifikaci výbavy Pro 
Performance 150 kW s kapacitou baterie 77 kWh 
a dojezdem v optimálních podmínkách cca 500 km. 

Inteligentně navržený interiér pak poskytuje do-
statek prostoru pro pět osob a velký zavazadlový 
prostor. 

Venkovní křivky vozu podtrhují elegantní vzhled 
modelu v kombinaci se světlomety s technologií 
LED Matrix. 

Díky moderní platformě podvozku MQB vůz po-
skytuje nejen lepší přehled díky výšce sedadel, ale 
především vyšší bezpečnost, která je pro vozy Volks-
wagen samozřejmým standardem. 

„Věříme, že si uživatelé z řad učitelského sboru 
rádi vyzkoušejí výhody zapůjčeného vozu. Každé- 
ho jistě překvapí dynamika vozu a vnitřní prostor. 
Především ale věříme, že se uživatelům bude v autě 
hezky a bezpečně jezdit,“ dodávají zástupci AUTO 
JAROV a Das WeltAuto. 

 
Se zapůjčením vozu pak ředitel školy František 

Grunt, který celou spolupráci inicioval, dostal od 
Das WeltAuto k užívání i nabíjecí čipy největších 
„hráčů“ na poli e-mobility.

„Velkorysá pomoc obou partnerů je pro nás vel-
kým přínosem a ulehčí nám složitou situaci s logis-
tikou, která je spojena s detašovanými pracovišti 
v okolních obcích. Vozidlo budeme také využívat při 
dalším zásobování školy nebo přepravu žáků či uči-
telů na různé celorepublikové akce,“ doplňuje ke 
vzájemné spolupráci František Grunt. 

Zástupci školy tak mohou na vlastní kůži vy-
zkoušet elektromobilitu na 100 procent a poznávat 
novou současnost a především blízkou budoucnost 
v oblasti automotive. 

Po dohodě zúčastněných stran bude v průběhu 
celého roku možné modely zn. Volkswagen obmě-
nit a vyzkoušet si tak i jiné zástupce zmiňované ID. 
rodiny značky Volkswagen. 

Přejeme mnoho spokojených a především bez-
pečných kilometrů. 

-na-

Lukáš Novák a František Grunt při předání vozu                                                                foto AUTO JAROV
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HISTORICKÉ OKÉNKO

SLADKÁ 
POKUŠENÍ, 
PERNÍKÁŘI 
A CUKRÁŘI  
Sladká chuť je jednou z prvních, které člověk v ži-
votě poznává a rád se k nim vrací. A tak jsou sladké 
pokrmy přirozenou součástí jeho jídelníčku v růz-
ných podobách. I když se dnes všeobecně ví, že nad 
zeleninu plnou vitaminů a libová masa není, jsou 
nadýchaný větrník nebo koňaková špička v boji se 
zdravou výživou velmi těžkou váhou.  

V našich zemích se ve většině venkovských  
domácností sladkosti připravovaly z podomácku  
dostupných sladkých surovin, medu, ovoce, výji-
mečně třtinového cukru až téměř do 19. století, 
kdy se jako sladidlo začal používat domácí cenově 
dostupný řepný cukr. 

Perník, stálice mezi sladkostmi 

Od středověku se perník stal velmi oblíbenou po-
choutkou. Těsto na něj se připravovalo z mouky, 
medu, tuku, vajec, kypřidla a koření, začal se tva-
rovat v dřevěných vyřezávaných formách do růz-
ných podob a poté upekl. Zpočátku se dovážel ze 
sousedního Německa. Od 15. století se v českých 
městech začali usazovat němečtí perníkáři, také se 
jim říkalo caletníci, jelikož původní perníky měly tvar 
placiček – caltiček (calta = pečená placka, původní 
perník měl tvar placiček). Naši pekaři byli učenliví, 
běžně pracovali s těstem, od německých perníkářů 
se jejich řemeslu naučili, někteří se osamostatnili 
a stali se z nich perníkáři. Trh s perníkem prospero-
val, perník se prodával na poutích, trzích a posvíce-
ních v perníkářských a pekařských krámech.  

Počátky cukrářské profese 

Cukrář musí být manuálně velmi zručný a musí mít 
smysl pro kombinaci barev, vůní, chutí – z dnešního 
pohledu by to měl být „eat art“ umělec. Cukrářova 
originální díla ale bohužel mají jen krátkou život-
nost, čím jsou vydařenější, nádhernější a chutnější, 
tím dříve mizejí.  

Historický vývoj cukrářského řemesla souvisel 
s dostupností základní suroviny pro výrobu slad-
kostí, což byl třtinový cukr, který dominoval cukro-
vému trhu do konce 18. století. Třtinový cukr se do-
vážel z teplých částí světa, kde se dařilo rostlině, 
která byla jeho zdrojem, cukrové třtině, pěstovala 
se již ve 4. století před naším letopočtem. Uměli ji 
pěstovat Indové. Jejich znalosti o jejím pěstová- 
ní a technologie, jak z ní získat sladký cukr, pře- 
vzali Arabové, díky nimž se třtinový cukr dostal do  
Evropy. V Evropě se cukrová třtina pěstovala na  
ostrovech Kypr a Kréta.  

Centrem středověkého evropského obchodu 
s třtinovým cukrem se stalo přístavní město Be-
nátky, které na něm vybudovalo značnou část 
svého bohatství. V Benátkách vznikla i první rafine-
rie cukru. Jelikož surový třtinový cukr je barvy 
hnědé, bylo žádoucí, aby cukr byl bílý. Tehdejším 
nejkvalitnějším bílým cukrem byl fioreton, ze kte-
rého cukráři dokonce vytvářeli sochy připomínající 
alabastr. Nejjemnější bílý cukr nesl název cipria. Be-
nátští cukráři dokázali vyrobit i cukr růžový, succre 
rosat.  

V Čechách se třtinový cukr objevil po křižáckých 
výpravách, tehdy byl považován za velkou vzácnost, 
používal se jako luxusní lék. Zmínka o konzumaci 
sladkých potravin z třtinového cukru je ze 14. sto-
letí ze dvora Karla IV.  

K rozšíření pěstování cukrové třtiny ve světě vý-
znamně přispěli Španělé. Vyslali Kryštofa Columba, 
který byl ve službách španělského dvora, aby roku 

1493 dovezl sazenice cukrové třtiny do Karibiku. 
V tamějším klimatu se jim velmi dařilo, plantáže 
s cukrovou třtinou se postupně rozšiřovaly, zejména 
na Kubě. 

Pro španělské panovníky, kteří byli vlastníky ko-
lonií v karibské oblasti, se třtinový cukr stal výnos-
ným obchodním artiklem, který postupně doslova 
převálcoval benátský cukrový monopol.  

Od 15. století se na banketních stolech předních 
evropských šlechtických i královských dvorů v Ev-
ropě cukr ocital hned vedle zlata a stříbra, kterými 
byl často vyvažován. Z cukrové hmoty modelovali 
cukráři, ale i sochaři tehdejší doby, jako byl Leo-
nardo da Vinci. Právě on vytvořil na svatbu Gianna 
Galeazza Sforzy a Isabely Aragonské v roce 1490 
„Ráj z cukru“, sousoší, kterým zobrazil horu Olymp 
i se sochami řeckých bohů. Předměty byly modelo-
vány z cukrové pasty, která se připravovala mísením 
velmi jemného cukru a tragantu (řecké tragos zna-
mená koza), pryskyřice z keřů kozince, která na 
vzduchu tuhne a získává vlastnosti gumy, nebo byly 
zhotovovány metodou řízeného kapání, kdy horký 
cukrový sirup krystalizoval ve formách. 

Na cukrářská díla se rovněž používala jedna 
z nejstarších cukrových modelovacích hmot, kterou 
byl marcipán, připravovaný z jemně rozdrcených 
mandlí, růžové vody a cukru. Tyto ingredience se 
mísily v různých poměrech. Povrchové úpravy vy-
modelovaných cukrových předmětů byly různé, byly 
kolorovány a používalo se i jedlé zlato.  

Například anglická královna Alžběta I. při ná -
vštěvě univerzity v Cambridge v roce 1564 obdržela 
darem zářivě bílé krajkové rukavičky, které byly k je-
jímu údivu vyrobeny ze sladkého marcipánu. Roku 
1565 na svatbě Alessandra Farnese a Marie Portu-
galské v Bruselu byla vystavena kolekce tří tisíc kusů 
vymodelovaných cukrových soch. 

Čechy 

Rozvojem dvorské a bohatnutím měšťanské společ-
nosti se poptávka po sladkostech vyráběných z třti-
nového cukru zvyšovala, i když cukr byl luxusním 
zbožím, které si mohli dovolit jen ti nejbohatší. 
Svým způsobem se stal společenskou vizitkou lu-
xusu, ale i politické moci. 

V roce 1526 si Ferdinand I. Habsburský (od toho 
roku český a uherský král, od roku 1531 rakouský 
arcivévoda a římskoněmecký král a od roku 1556 
římský císař) vybral za své sídlo Prahu. Ve hře byl 
tehdy i nedaleký zámek v Brandýse nad Labem, 
který se pak stal pro Habsburky rezidenčním mís-
tem, kde rádi trávili svůj čas. Ferdinand I. Habsbur-
ský se narodil v roce 1503 jako syn kastilského krále 
Filipa Sličného a Jany I. Kastilské, dědičky španěl-
ského trůnu, vyrostl na španělském dvoře přímo 
v centru tehdejšího obchodu s cukrem, a tak mu 
mlsání cukrovinek jistě nebylo cizí. Zajistit dovoz po-
žadovaného množství třtinového cukru na císařský 
dvůr určitě nebylo žádným problémem. Pozadu ne-
zůstala ani šlechtická panství.  

Cukráři se tak u nás objevují v Praze v první po-
lovině 16. století. Původně se jednalo o Italy, Fran-
couze a Němce. K rozvoji oboru přispělo vydávání 
cukrářské literatury. Přesto se počet cukrářů v Če-
chách nikterak rapidně nezvyšoval, řemeslo cukrář-
ské po staletí zůstávalo spíše městským, jelikož cukr 
z cukrové třtiny byl pro většinovou společnost 
drahý. Ještě ve druhé polovině 19. století u nás mezi 
řemeslníky, kteří sladkosti běžně vyráběli, převládali 
pekaři a perníkáři.  

Zlom nastal ve druhé polovině 19. století, kdy 
se na trhu objevilo domácí relativně finančně do-
stupné sladidlo, řepný cukr. Cukrářské zboží se poté 
stalo dostupnějším pro široký okruh zákazníků 

Hlavní silnice z Prahy na Rumburk – dříve Císařská, dnes Mělnická

Drobné zákusky
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a zájem o ně narůstal. Počet cukrářů a cukráren se 
tak začal zvyšovat. Z mnohých původních perníkářů 
a pekařů, kteří měli potřebné vybavení, pekařskou 
nebo perníkářskou dílnu a dostatečnou praxi, se 
stávali cukráři. Uplatňovali své zkušenosti, um a ná-
pady. Začali péct a zdobit dorty i zákusky a rozšiřo-
vat svou nabídku také o zmrzlinu. V jejich sorti-
mentu se přesto jako stálice objevoval i tradiční 
perník, byl k dostání na tradičních poutích, posví-
ceních, vánočních trzích, své místo měl i v sorti-
mentu místních cukráren.  

Naši cukráři se zdokonalovali, stávali se vyhláše-
nými mistry v oboru. Legendami se stali Antonín 
Berger, František Myšák, Karel Juliš, Jaroslav 
Dejmal, Josef Štafl a další. Vyučili se u nich i cuk-
ráři z Líbeznic, po vyučení pracovali v Praze. 

Veřejnost si oblíbila návštěvu cukráren, prode- 
jen vybavených stolečky a židličkami, kam si došla  
na dor tík, kávičku nebo na zmrzlinku v Praze nebo 
na náměstí v Brandýse nad Labem u „Hořeních“ na 
vyhlášené větrníky, věnečky a laskonky. Nebo si 
mohla cukrářské zboží objednat či jen nakoupit 
domů. Cukrárny byly převážně záležitostí měst.  

Cukráři v Líbeznicích 

Ještě v roce 1926 nebyl v Líbeznicích žádný cukrář. 
Prvním cukrářem, který otevřel cukrárnu v obci roku 
1933 na místě čp. 395, byl pan František Vaňásek. 
Maminka vzpomínala, jak milovala jeho čokoládové 
ježky a žloutkové věnečky.  

Také pan Josef Kostelecký vzpomínal na válečná 
léta, i když trochu jinak než mamka. 

„Když nás Němci obsadili, byli několik dnů ve 
škole. V Německu byl v tu dobu již přídělový systém 
na lístky, takže němečtí vojáci kupovali všechno 
a posílali to domů. Oficiální kurs byl tehdy 7 Kč za 
marku. Po obsazení byl změněn na 10 Kč za marku. 
V místech dnešní samoobsluhy měli Vaňáskovi z Bo-
řanovic dřevěný krám – cukrárnu. V této době ji 
museli třikrát denně navážet, protože němečtí vo-
jáci neustále tvořili houf zákazníků před dveřmi. 
Jeden z Němců se stal rekordmanem, snědl 60 žlout-
kových věnečků.“ (Líbeznický zpravodaj 3/2005, 
Rotkirchen 1945) 

Další cukrárna byla otevřena až v sedmdesátých 
letech 20. století v přízemí čp. 44. Prodávaly se zde 
čerstvé dorty, čokoláda, cukroví a zmrzlina. Po ně-
kolika letech byla zrušena a v jejích prostorách 
vzniklo líbeznické kulturní středisko.  

Po znárodnění výrobny likérů pana Oliče v čp. 306 
byla v padesátých letech 20. století na jejím místě ote-
vřena výrobna zákusků a cukrářských výrobků, které 
její zaměstnanci i místní začali říkat „cukrárna“. Byla 
důležitým místním zaměstnavatelem. Charakterizo-
vala ji příjemná vůně vanilky, která se linula do okolí. 
Jejím vedoucím se stal cukrář Karel Havránek. Vý-
robna měla centrálu v Brandýse nad Labem – Staré 
Boleslavi. Jejími výrobky byly zásobovány obchody 
a cukrárny celého regionu Praha-východ.  

Výrobna se nacházela ve všech třech patrech bu-
dovy. V suterénu byly sklady surovin a šatny pro za-
městnance. V prvním nadzemním patře byla kan- 
celář, kde sídlil pan vedoucí s provozní a účetní  
Jaruškou Stejskalovou, hned vedle jejich kanceláře 
byla výdejna zboží, expedientkou byla Marie Krátká, 
která měla na starost přípravu a expedici hotových 
cukrářských výrobků. Byla zde jakási velká kovová 
klec pod zámkem, která oddělovala provozní pro-
stor od prostoru expedičního, kde se soustřeďovaly 
hotové zákusky, které se dávaly na převoz do dře-
věných kartonů a čekaly na expedici. Základním sor-
timentem byly celé dorty, máslové a šlehačkové, ča-
jové pečivo, štafetky, indiánky, linecká kolečka, 
bábovky, koblihy, ovocné a čokoládové košíčky, 
žloutkové věnečky, větrníky, brambůrky, laskonky, 
třené banánky, rolády, kokosky, střechy, řezy aj. Vý-
roba se navyšovala o svátcích, jako byl Mezinárodní 
den žen, Velikonoce a Vánoce. Na svátky vánoční 
bylo tradičně připravováno drobné čajové pečivo, 
vánočky a dorty, oblíbené a vyhlášené byly pařížské 
zákusky. Cukráři rovněž vařili a dodávali do výroben 
zmrzlinu vanilkovou, čokoládovou, jahodovou a me-
ruňkovou.  

Zaměstnanci cukrárny v provozovně

Všechna provozní patra byla propojena náklad-
ním výtahem, který byl instalován ještě původními 
majiteli Oličovými.  

Před východním prostorem budovy byla beto-
nová rampa, odkud se zboží nakládalo z expedice 
v „kartounech“ do dodávek, které jimi v pracovní 
dnech zásobovaly okolní cukrárny a prodejny po-
travin, také si zde bylo možné objednávat celé dorty 
(i patrové) a jednotlivé zákusky přímo k expedici. 
V cukrárně většinou pracovaly ženy z okolí, které 
zpravidla nebyly vyučené cukrářky, ale pod dozorem 
vyučených cukrářů se zapracovaly.  

Výrobky líbeznické cukrárny byly vyhlášené, ze-
jména zákusky z odpalovaného těsta jako větrníky 
a zákusky. Bohužel zřizovatel příliš neinvestoval do 
renovace provozní budovy, ta postupně chátrala 
a časem vše z hygienických a provozních důvodů 
směřovalo k jejímu uzavření, k čemuž došlo koncem 
osmdesátých let.  

Po roce 1989 se budova této cukrárny vrátila 
v restitucích rodině původních majitelů Oličových, 
paní Božena Oličová v ní již dále nepodnikala a bu-
dovu prodala. Nový majitel provozovnu částečně 
opravil a zprovoznil a zahájil v ní výrobnu těstovin, 
ale po čase jím byl i tento provoz ukončen. 

Po roce 1989  

V nové době byly v obci otevřeny cukrárny dvě, jed-
nalo se o rodinné firmy. První byla „U Vítků“ v Pa-
koměřické ulici čp. 43. Cukrárna byla založena 
v roce 1995 a fungovala do roku 2000. V nabídce 
měla kromě běžného sortimentu dorty výrobny  
Pierot v Čakovicích a výbornou kopečkovou zmrz-
linu od italské firmy Gelato, na kterou tehdy děti 
dodnes vzpomínají. 

Druhá cukrárna „U Ouvínů“ na Mělnické čp. 257  
byla otevřena v roce 1993, vznikla z iniciativy paní  
Bohumily Ouvínové a byla zařízena k posezení hostí. 
Jako klasická cukrárna byla v provozu dva roky a poz-
ději byl její sortiment rozšířen, bylo možné si zde kou-
pit i pečivo, otevřena byla i ve večerních hodinách. 
Provoz byl ukončen v roce 2006.  

Místní cukrářské recepty  

TĚŽKÁ PAŘÍŽ 
Recept od líbeznického cukráře pana Kohouta  
z čp. 14 

Ingredience: 8 dkg cukru, ¼ litru šlehačky, 16 dkg 
čokolády, 7½ dkg kakaa, 5½ dkg 100% tuku. 

Postup: Šlehačku, cukr, kakao a čokoládu za stá-
lého míchání přivést do varu, pak odstavit a přidat 
tuk. Nechat vychladnout, pak našlehat s trochou 
rumu a plnit linecké cukroví (kolečka) nebo tenké 
pláty lineckého těsta a poté je nařezat na drobné 
dílky. 

 
AMONIOVÉ ŘEZY  
Sto let starý recept z Líbeznic od paní Marie Srbové 
Eimové z čp. 29 

Ingredience: 30 dkg hladké mouky, 5 dkg cukru, 
5 dkg másla, 1 vejce, 1 dkg amonia, mléko dle po-
třeby. 

Postup: Sypké suroviny promíchat, poté přidat 
mléko. Zadělat tužší těsto, které se nechá přes noc 
odpočinout.  

Krém: 15 dkg másla, 10 dkg cukru, ½ l mléka, 
7 dkg hrubé mouky, 12 dkg cukru, 2 žloutky.  

Postup: Ráno z těsta vyválet tři placky, mírně pro-
píchat a upéct. Na krém uvařit mouku s mlékem, 
cukrem a dvěma žloutky na kaši, nechat vychlad-
nout. Nejprve 15 dkg másla utřít s 15 dkg cukru, 
poté do ušlehaného másla pomalu zašlehávat vy-
chladlou kaši. 

Dokončení: Nejprve placky pomazat krémem, 
poté poslední placku namazat rybízovou marme-
ládou a nakonec povrch placky polít „ledovou po-
levou“ (utřený moučkový cukr s bílkem a citrono-
vou šťávou). 

 
LINECKÉ KROUŽKY  
Recept z kuchyně měšického zámku, podle kterého 
pekly hospodyně v Líbeznicích 

Ingredience: ½ kg hladké mouky, ¼ kg másla,  
3 žloutky, 6 dkg mletých ořechů plus několik lži-
ček smetany, 1 prášek do pečiva. 

Postup: Smíchat suroviny a udělat z nich těsto, ne-
chat odpočinout. Pak z těsta udělat válečky, spojit 
je do kroužku a upéct. Po upečení kroužky namočit 
do rumu a obalit v moučkovém cukru.  
 
(Děkuji panu Mgr. Milanu Svobodovi, odborníkovi 
na historické stolování. Zdroje: SVOBODA, M.: Cukr 
jako umělecké dílo, symbol společenského posta-
vení, luxusu a humoru. Listy cukrovarnické a řepař-
ské, Praha 2020, s. 224–228.) 

Hana Bílková 
foto archiv -hb- 
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TÉMA

ROZLOUČENÍ 
S PRÁZDNINAMI 
Dne 26. srpna 2023 pořádal Sbor dobrovolných ha-
sičů obce Líbeznice rozloučení s prázdninami. Na 

tento den nám počasí přálo. Akce se zúčastnilo přes 
210 dětí. Každé z nich si odneslo malý dárek za dů-
kladné splnění všech stanovišť. Děti se celkově účast-
nily 11 disciplín, například skákání v pytli, motání  
hadice, stříkání na kelímky „dětským hasičákem“ 
a spousty jiných. Po dobu celé akce nám hrál  
DJ Dino. Děti si také mohly prohlédnout hasičskou 
techniku, hasičský vůz a vše, čím je vybaven. Na 

závěr jako osvěžení si každý mohl vybrat kopeček 
zmrzliny a limču, ale to hlavní překvapení přišlo, když 
hasiči spustili pěnu a děti se mohly pořádně vyřádit.  
 
Za Sbor dobrovolných hasičů Líbeznice děkujeme.  

HASIČI LÍBEZNICE 
foto Petra Červínová

LÍBEZNICKÉ 
TAEKWONDO 
I v letošním školním roce Škola Taekwon-Do Dan- 
-Gun otevírá skupinu pro děti ve věku 6–15 let ve 
Sportovní hale Na Chrupavce 422 v Líbeznicích, kde 
trénuje již od roku 2017. Děti mohou využít i tré-
ninky každou neděli v Hovorčovicích nebo v pondělí 
na Proseku, kde trénuje závodní družstvo. Trénink 
dětí je veden s ohledem na vývojové zákonitosti 
této dětské kategorie. Hlavní důraz je kladen na 
rozvoj všeobecné motoriky pohybu se zaměřením 
na taekwondo formou zábavných cvičení a her. 
Takže zde neuvidíte zdlouhavé jednostranně zamě-
řené tréninky. Tak se děti velice nenásilnou formou  
seznámí s taekwondem a vylepší své pohybové  

dovednosti. Tréninky probíhají každou středu od 
15:30 do 16:30 hodin. 

Škola Dan-Gun, pod vedením hlavního trenéra, 
mistra Petra Poklopa (VII. dan), patří mezi největší 
školy v ČR. Působí již od roku 1991 a má ve svých 
řadách členy České reprezentace, mistry světa 
i mistry České republiky. 

Pro více informací kontaktuje trenéra dětské pří-
pravky: Pavel Procházka, +420 777 318 374.  

Bližší informace o oddílu naleznete na:  
www.dangun.cz. 

Letní úspěch: 5. místo Vojtěcha Weisse  
na 31. letním soustředění Školy Taekwon-do 

Dan-Gun, které se konalo 1.–8. července 2023 
Horní Bradlo 

Petr Poklop 
 foto archiv Taekwondo

Ahoj!  

Jmenuju se Kuba a chtěl bych vám vyprávět o akci 
Rozloučení s prázdninami, která se konala v sobotu 
26. srpna u zdravotního střediska a kterou pořádali 
naši dobrovolní hasiči. Pro děti, ale i pro rodiče si 
hasiči připravili spoustu zábavy. Začínali jsme sou-
těžemi, plnili jsme různé disciplíny. Například ská-
kání v pytli, stříkání stříkačkou, namotávání hadice 
nebo skákání v pneumatikách. Za každý splněný 
úkol jsme dostali razítko, a když jsme jich měli všech 
dvanáct, získali jsme za odměnu diplom. Taky jsme 
si mohli vybrat z různých odměn. Já jsem si vybral 
bublifuk, protože ten se vždycky hodí. Dál jsme do-
stali výbornou malinovku a taky zmrzlinu, ale zbyla 
na mě jen čokoládová, a tu já nemám moc rád. 

Také jsme si mohli nechat pomalovat obličej. Vy-
bral jsem si Spidermana, protože je to můj oblíbený 
hrdina. Jelikož byl velmi horký den a my byli trošku 

uhnaní z plnění disciplín, pustili nám hasiči vodní 
dělo a to bylo úžasný! To dělo vytvořilo největší fon-
tánu, jakou jsem kdy viděl, na celém širém světě. 
Hned jsem pod ní vlítnul a byl jsem celej mokrej. 
Máma bědovala, že nemá náhradní oblečení, tak 
jsem ji uklidnil, že mi to nevadí. Jenomže jsem si 
smyl toho Spidermana a to mi trochu vadilo. 

Dále jsme si mohli prohlédnout všechna auta 
a vybavení, které hasiči každý den používají. Mohli 
jsme si také potěžkat hadici plnou vody, tu jsem 
teda neunesl, ale dokázal jsem po žebříku vylézt na 
hasičské auto a to byl super zážitek. 

Ještě bych málem zapomněl na pokus, který 
předváděl jeden pan hasič. Zeptal se nás, jak by-
chom hasili hořící olej na pánvi. Myslel jsem, že 
vodou. I ostatní děti si to myslely, a tak to pan hasič 
zkusil. Nalil na hořící olej vodu a to bylo! Strašně to 
bouchlo a začalo to hořet ještě víc. Všichni jsme se 
polekali. Naštěstí to hasiči hned uhasili a vysvětlili 

nám, že hořící olej v pánvi se hasí třeba mokrou 
utěrkou nebo ručníkem. Normálně tu utěrku přes 
pánev hodit, aby do ní dál nešel vzduch, a tím se 
oheň uhasí. Já mám pokusy děsně rád, ale tenhle 
byl tak nebezpečný, že ho nikdy zkoušet nebudu.  

 A mám ještě poslední věc, kterou vám chci vy-
právět. Hasiči si pro nás připravili hasičskou pěnu. 
No to bylo ze všeho úplně nejlepší. Pěna stříkala 
všude a bylo jí hrozně moc, vůbec jsem v ní nebyl 
vidět. Tak jsem se v ní zkoušel potápět, skákat, 
běhat. Bylo to skvělý, a myslím si, že z toho byly 
nadšené všechny další děti, protože se smály, pištěly 
a ječely radostí. Taky jsem viděl, jak se pěnou brodí 
některé mámy a tátové, takže to určitě bavilo i je. 

Rád bych ještě poděkoval hasičům za skvělé 
Rozloučení s prázdninami, moc jsem si to užil. Tak 
zase někdy ahoj! 

Kuba
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DAMIAN 
VARCOLLER   
Je žákem 9. třídy ZŠ a ZUŠ Líbeznice a občanem 
Líbeznic. Od útlého věku se věnuje sportu, pře-
vážně fotbalu, a baví ho překážkové závody, 
kterých se účastní již od svých 7 let.  

V líbeznické škole má uběhnutou nejdelší vzdá- 
lenost v Cooperově testu (test fyzické zdatnosti  
jedince, při němž se měří vzdálenost, kterou člověk 
uběhne za 12 minut).

V neděli 3. září 2023 se účastnil náročného pře-
kážkového závodu SPARTAN RACE v Koutech nad 
Desnou, jehož trať je dlouhá cca 4 kilometry, vede 
lesy, prudkými kopci a keři, ale také příkopy a le-
zeckými překážkami, jakož i nerovným terénem 
s potenciálně vodním nebo kluzkým povrchem, 
a závodník na ní musí překonat asi deset náročných 
silových překážek. Damiánovy ambice vyhrát tento 
závod byly velké, přípravy na závody jsou vždy sil-
ným tématem. V únoru na stejném typu závodu 
skončil v Děčíně na druhém místě.    

Tentokrát se mu povedlo obhájit první místo 
v kategorii 13–14 let!  

David Vojáček 
foto -dv-

SPORT

OZNÁMENÍ 
KLUBU  
1. FC LÍBEZNICE 
Velice nás těší zájem o možnost zahrát si v našich 
mládežnických týmech 1. FC Líbeznice. 

Je to určitá vizitka práce našeho trenérského týmu 
a vážíme si každého nového malého zájemce. 

Na začátku nové fotbalové sezony se nám při-
hlásilo patnáct nových dětí, což by samo o sobě 
bylo skvělé, ale… 

… bohužel jsme nuceni nové zájemce v tuto 
chvíli spíše odmítat (mimořádnou výjimkou je, 
pokud malý fotbalista/fotbalistka již má fotbalovou 
zkušenost a kvalitu odpovídající současným týmům). 

Důvodem této situace není, že bychom nechtěli 
dětem dát možnost se s námi podílet na fotbale 
v Líbeznicích, nýbrž současná kapacita trenérského 
týmu. Cílem nás, trenérů, je poskytovat našim svě-
řencům maximum našich trenérských dovedností 
včetně získaných vědomostí a pomoci tak k fot- 
balovému růstu každého jednotlivce. Věnovat se 
dětem a pomáhat jejich rozvoji. Jsme šťastní, že děti 
mají zájem s námi trávit až čtyřikrát týdně čas na 
hřišti a užívat si tento krásný sport – proto to už více 
než pět let děláme! 

POTŘEBUJEME DALŠÍ  
TRENÉRY DĚTSKÝCH TÝMŮ 

Současné možnosti „z této cesty nesejít“ jsou s ohle- 
dem na výše uvedené vyčerpány. Z tohoto důvodu 

není možné slibovat novým zájemcům auto-
matické účinkování v našich mládežnických 
týmech… 

… pokud se zároveň nenavýší počet trenérů 
v našich týmech mladší a starší přípravky a mladších 
žáků. Věříme, že se v tuto chvíli jedná o dočasné  
řešení situace. Děkujeme za pochopení. 

Tímto bychom rádi vyzvali zájemce nejen 
z řad rodičů, kteří mají vztah k fotbalu, že je 
zde možnost nás kontaktovat a následně pří-
padně rozšířit řady našeho trenérského týmu 
1. FC Líbe. 

Martin Kadečka 
foto archiv 1. FC Líbeznice
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Hlavním letošním tématem byl svět Tolkienova 
Pána prstenů, který svou magickou energií okouz-
lil celou oblast hradčanských lesů. Účastníci se 
ocitli ve Středozemi plné hobitů, elfů, lidí, čaro-
dějů a trpaslíků. V průběhu dvou týdnů odešli 
z Hobitína s mocným prstenem, který na konci své 
cesty museli zničit. Jejich putování mířilo přes elf-
skou Roklinku, trpasličí Morii plnou nebezpečných 
skřetů a jeskynních obrů, elfský les Lorien, Fan-
gornský les plný entů, Železný Pas střežený skřety 
a nebezpečným čarodějem Sarumanem, Edoras, 
který je sídlem rohanských králů, Helmův Žleb, 
kde se udála bitva se skřetí armádou, Minas Tirith 
v Gondoru, Osgiliath, a nakonec cesta vedla do 
temného Mordoru, kde již byl úkol jediný, a to 
hodit prsten moci do hory Osudu, aby byl již na-
vždy zničen. 

Náš skautský tábor nebyl pouze o zábavě a te-
matické etapové hře. Připravujeme také vzdělávací 
programy, které účastníkům poskytly příležitost učit 
se novým znalostem v oblasti první pomoci, fauny, 
flóry, turistických a dopravních značek, bezpečnosti 

práce s nožem, sekerou či pilou, skautské metodiky, 
rozdělávání ohně, šifrování, orientace v lese, práce 
s buzolou, a možnost své schopnosti dále rozvíjet. 
Skauty a skautky vedli zkušení vedoucí, kteří se jim 
snažili předávat své dovednosti a znalosti a zároveň 
podporovat děti v osobním růstu. 

HRADČANSKÉ LESY  
SE PROMĚNILY V MAGICKOU 
STŘEDOZEMI 

Počasí bylo po dobu celého tábora přívětivé, slu-
níčko svítilo, účastníci si užívali příjemného lesního 
prostředí a denně se koupali v řece Ploučnici. Jed-
ním z významných okamžiků tábora byl slibový 
oheň. Během tohoto slavnostního rituálu splnila 
světluškovský slib sestra Hřebíček, vlčácký slib bratr 
Miky, Tichošlápek a Makrela, skautský slib splnily 
sestry Bonbonek, Brumla, Hérečka, Honey, Fuska, 

LÍBEZNICKÉ SPOLKY

AMAZONKY, SURIKATY, VLČÍ DŮL 
ZLONÍN A JEJICH TÁBOŘENÍ  
V HRADČANECH  
Léto pro mnoho dětí znamená dobu plnou zábavy, dobrodružství a nových přátelství. A právě 
takovou zkušenost měly děti, které se zúčastnily našeho skautského tábora v Hradčanech u Mi-
moně. Tábor se konal již tradičně v nádherném prostředí meandru řeky Ploučnice, které nabídlo 
ideální místo pro skvělá dobrodružství. 

Megie, Skokanka, Třpytka, Zoubenka a skautský 
slib bratři Toustík, Lišák, Robot, Euro, Hejkal, Vene-
zuela, Pěna a Šmudla. Jejich rodiče měli možnost 
se slibového ohně zúčastnit a přijet jako návštěvníci. 
Pro všechny účastníky to byl slibný okamžik, kdy se 
stávají součástí skautského hnutí a budou dělat vše 
pro to, aby dodržovali skautské hodnoty. 

ROKLINKA, LE LORIEN, 
ČARODĚJ SARUMAN, HELMŮV 
ŽLEB... 

Na závěr bych ráda poděkovala všem dospělým 
dobrovolníkům, účastníkům a oddílovým vedou-
cím, kteří si vybírají své letní dovolené, aby mohli 
strávit dva týdny s dětmi v lese. Ať už jako kuchař, 
zdravotník, řidič, nákupčí, odpovědné vedení tá-
bora, hospodář, nebo v jiných pozicích. Táborové 
přípravy začínají již v lednu a vrcholí létem, kdy tá-
bořiště musíme postavit, následně řádně uklidit 
a poté vrátit do původního stavu. Tímto bych chtěla 
poděkovat i věrným skautským tatínkům a mamin-
kám, kteří nám s těmito táborovými přípravami po-
máhají. Mockrát děkuji všem, kdo se jakýmkoli způ-
sobem podílejí na přípravách a realizování letních 
táborů, jelikož táborová zkušenost zanechá dlou-
hodobé vzpomínky a posiluje vztahy mezi lidmi 
a přírodou. Je to přesně to, co skautské hnutí při-
náší – dobrodružství v přírodě. 

Adéla Figallová – Čoky 
foto Tomáš Maněna 
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SKORO JIŽ 
PODZIMNÍ 
VZPOMÍNKA NA 
ATLETICKÉ LÉTO  
Posledního června dostaly nejen školou po-
vinné děti vysvědčení, ale i my jsme si po-
myslně ukončili první polovinu atletického 
roku posledními tréninky vylepšenými putová-
ním za nanuky. Děti se pak rozjely na prázd-
niny a my se těšili na zaslouženou dovolenou. 

Ale naši trenéři nikdy nezahálejí, a tak se už v polo-
vině července „rozjely“ dobrovolné odpolední 
prázdninové tréninky pro ty, kdo jsou zrovna 
doma a chtějí si zasportovat.  

Na přelomu července a srpna jsme tradičně vyjeli 
na dva termíny našeho letního soustředění. První 
termín byl pro přípravky a mladší žactvo a druhý pro 
starší žactvo, dorost a juniory. Letos jsme museli z fi-
nančních důvodů zkrátit oba termíny ze sedmi na 
šest dní. Nějak to zvyšování cen dostihlo i nás a pro-
vozovatel objektu, kam třikrát ročně jezdíme, na-
výšil ceny opravdu skokově. A pokud jsme chtěli 
dodržet dostatečný standard pro atletické soustře-
dění, tj. správné venkovní prostory, možnost rela-
xace v bazénu a sauně a místo pro posilování a pro-
tahování, nebylo moc na výběr. 

Po soustředění už hlavní trenér „honil“ všechny 
starší kategorie do pravidelných tréninků, a kdo 
nebyl doma, dostal popsaný tréninkový plán, čemu 
se má na prázdninách věnovat. A věděl dobře proč.  

Ještě před koncem prázdnin čekaly naše atlety 
důležité postupové závody. Nejprve se 24. srpna 
2023 konalo ve Staré Boleslavi poslední kolo kraj-
ských přeborů staršího žactva. I když jsme byli 
početně mírně oslabeni, tak se naše žákyně kva-
lifikovaly na krajské finále, které se konalo 3. září 
2023 v Berouně. Naši starší žáci, díky malému 
počtu atletů v jejich kategorii, hostují za Atletiku 
Starou Boleslav, která se rovněž probojovala do 
krajského finále a bude usilovat o postup na finále 
republikové. 

Hned v neděli 26. srpna 2023 nastoupili do 
svých bojů junioři, juniorky, dorostenci a doros-
tenky. I někteří naši starší atleti a atletky pro le-
tošní závody družstev na dráze hostují za Atletiku 
Starou Boleslav a svými výkony významně přispěli 
ke skvělým výkonům družstev. Juniorkám se navíc 
podařilo probojovat na 1. místo ve Středočeském 
kraji a družstvo juniorek tak postupuje do repu-
blikového finále! 

Jako poslední tým nastoupila před začátkem 
školního roku do svých bojů o účast na krajském  
finále obě družstva mladšího žactva. V pátek  
1. září 2023 se opět ve Staré Boleslavi konalo po-
slední kolo krajských přeborů družstev. Mladší žá-
kyně i mladší žáci se umístili na 1. místě. Tím obě 
družstva potvrdila postup do krajského finále 
družstev Středočeského kraje, které se koná 
v sobotu 23. září 2023. Všem závodníkům se dařilo, 
body létaly a osobáčky zrovna tak. 

Opravdu těsně před prvním školním dnem na-
stal pro naši atletiku takřka historický milník. Proč? 
Družstvo starších žákyň v neděli 3. září 2023 bo-
jovalo v Berouně o umístění ve Středočeském kraji 
a postup na republikové finále B skupiny. A stalo 
se, v co jsme se jen potichu odvážili doufat. Naše 
děvčata se umístila na druhém místě, jen o pět 
bodů pod první příčkou, a kvalifikovala se tak do 
republikového finále Čech B skupiny. Neuvěři-
telná radost, nadšení, hrdost, štěstí, pokora, obdiv. 
Tohle všechno a ještě více byly naše pocity. Holky, 

jste úžasné, skvělé. Celý tým včetně fandících ro-
dičů vytvořil neuvěřitelnou atmosféru, která dívky 
provázela celým dnem. A těšíme se na 9. září do Bí-
liny. A kdo tam nebude, bude fandit doma. 

Aby ale ani ostatní nezaháleli, hned na první 
a druhý týden v září jsme vypsali termíny výběro-
vých tréninků do mini přípravek a přípravek. Aby-
chom vyšli vstříc opravdu co největšímu počtu dětí, 
našli jsme nově i termíny pro kroužky Atletiky  
pro radost na úterý a čtvrtek, kde vítáme opravdu 
všechny, kdo chtějí dělat atletiku, ale nemají zá-
vodní ambice. Náš tým trenérů, který se snažíme 
průběžně rozšiřovat, se na všechny děti moc těší. 

Přejeme dětem, ale i rodičům pevné nervy na 
zahájení školního roku a se všemi se těšíme na shle-
danou nejpozději na našem dalším ročníku Podzim-
ního běhu, který se koná na začátku listopadu a je 
určen jak dětem, tak dospělým.  

Tým Atletiky Líbeznice 
foto archiv Atletiky Líbeznice

Juniorky

Mladší žactvo

Starší žákyně
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LÉTO JE ZA  
NÁMI A PODZIM 
PRÁVĚ ZAČAL 
Jen co jsme úspěšně oslavili devadesátileté  
výročí založení baráčníků v Líbeznicích, opět 
jsme se rozjeli za krásami naší vlasti.  

Tentokrát to bylo do Roudnice nad Labem a do Li-
toměřic. Roudnice nad Labem je malebné město 
s hradem, zámkem a klášterem, se starými ulič-
kami, hláskou s výhledem do Středohoří a s jinými 
památkami.  Odpoledne v Litoměřicích jsme si prošli 
náměstí a po Máchových schodech se dostali k cuk-
rárně s parní lokomotivou a jako již tradičně jsme 
výlet zakončili sladkou tečkou. Po příjezdu domů 
jsme se rozešli s úsměvem a s přáním: Příští léto na 
shledanou! 

Věra Vörösová 
foto Václav Mikoláš

LÍBEZNICKÉ SPOLKY

STARŠÍ ŽÁKYNĚ A JUNIORKY NA PŘEBORECH ČESKÉ 
REPUBLIKY DRUŽSTEV 
Sobota 9. září 2023 – magické datum a dvě Mistrovství Čech pro naši atletiku  

Družstvo juniorek 

Naše juniorky – Zorka Škopková, Nikča Vilímová, 
Terka Faltýnková, Emča Tvrdá a Valča Němcová – 
hostující pod hlavičkou týmu Atletika Stará Boleslav 
bojovaly v Pardubicích o své místo na Mistrovství 
Čech skupiny B. Všechny závodnice byly skvělé, 
konkurence veliká.  

Celkově se juniorky umístily na 5. místě, na po-
stup do celorepublikového Mistrovství jim chybělo 
40 bodů. Holkám moc blahopřejeme k výkonům 
a jsme moc rádi, že jsme se mohli podílet na účasti 
na Mistrovství Čech juniorů ve spolupráci s Atleti-
kou Stará Boleslav. 

Družstvo starších žákyň 

Zatímco juniorky bojovaly v Pardubicích, na opačné 
straně, v Bílině, se naše starší žákyně pustily do bojů 
o účast na Mistrovství republiky družstev starších 
žákyň.

Celkem 20 bojovnic a jedna náhradnice se hned po 
úvodní poradě vedoucích týmů vrhly do neskuteč-
ného závodu, kde i přes super výkony některých  
vybraných závodnic vítězí celý tým. A byla to bitva 
opravdu těžká, v B skupině Mistrovství Čech se 
utkalo 15 týmů a jen pro tři vítězné byl možný po-
stup na Mistrovství České republiky. 

Ale stalo se to, o čem jsme mohli jen snít, poti-
chu doufat, věřit, těšit se. Naše starší žákyně se 
umístily na 2. místě na Mistrovství Čech B skupiny 
a postupují na Mistrovství České republiky 
družstev starších žákyň, kde bude závodit šest 
nejlepších týmů z Čech a tři nejlepší týmy z Moravy. 
Neskutečná radost, která nás všechny, kdo se po-
dílíme na atletice v Líbeznicích, dostihla, se slovy 
nedá popsat. Ještě dnes nám při pohledu na videa 
štafet 4x 300 m ukápne slza dojetí. Holky, jste ne-
skutečné bojovnice, dokázaly jste, poprvé v histo-
rii naší atletiky, že celý TÝM postupuje na 
Mistrovství České republiky. 

Mistrovství republiky staršího žactva se koná 
v sobotu 30. září 2023, tentokrát v Praze, na atle-
tickém stadionu Na Děkance. Pevně věříme, že při-
jdou fandit nejen rodiče a trenéři, ale i spousta dal-
ších, kteří nás budou chtít podpořit. 

 
Děkujeme ještě jednou nejen všem těm, které se 
zasloužily o největší počet bodů – Sophie Pisch-
nothová, Maruška Kundrátová, Lenka Veselá, Adéla 
Baumrukrová, Markéta Lapišová a hostující Kateřina 
Křížová, Linda Simandlová a Klaudie Lecková –, ale 
opravdu celému týmu, protože jak jsme se už ně-
kolikrát přesvědčili: TÝM JE NEJVÍC! A veliké díky 
nejen hlavnímu trenérovi Tomáši Pšeničkovi, ale  
i všem trenérům. 
 
Tak holkám držme palce. 

Tým Atletiky Líbeznice 
foto archiv Atletiky Líbeznice
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LÍBEZNICKÝ KOLOBĚH 
Byla sobota 2. září, bylo hezké počasí, byly balonky, bylo šampaňské, byl dort, byla dobrá nálada, 
byli velcí i malí závodníci, byl KOLOBĚH a bylo deset let výročí. Byla oslava! 

Líbeznický koloběh se nakonec stal také ná-
zvem našeho týmu a tento název nás inspiroval ke 
vzniku dalších dvou závodů. Závodu cyklistického 
(Kolo) a běžeckého (běh). 

Letos se koloběhu zúčastnila převaha závod-
níků z kategorie dospělý a dítě. U malých dětí je 
jistě obtížnější si vyměnit na trase role. Přimhouřili 
jsme oči a tuto kategorii rozdělili na malé a větší 
děti. Jsme moc rádi, že i malé děti si s maminkou 
či tatínkem troufnou na tak náročný závod. 

Souběžně s koloběhem probíhá závod Líbez-
nický saah. Závod ve šplhu v pozici ze sedu. Letos 
dosáhl nejlepší závodník neuvěřitelných 44 saahů.  

Také letos každý závodník obdržel malý dárek, 
mohl ochutnat narozeninový dort, připít si šam-
paňským, zúčastnit se tomboly a vyhrát pěkné 
ceny.  

Výsledky a fotografie ze závodu jsou zveřejněny 
na našich stránkách www.libeznickykolobeh.cz.  

Desáté narozeniny v prosinci tedy oslaví i náš 
Vánoční večerní běh a Andělská cesta a my se tě-
šíme, že je s námi přijdete znovu oslavit. 

Monika Šponerová 
foto -mš-

Přesně před deseti lety jsme startovali první ročník 
našeho závodu Líbeznický koloběh. 

Před deseti lety jsem potkala na Beckově běžce 
z Moravy a po kilometru společného běhu říká: 
„Tož u nás na Moravě v sobotu startujeme Kolo-
běh.“ Po té co mi vysvětlil pravidla, jsem dostala 
nápad. 

Vzpomněla jsem si na Mirka Krbce, který v Lí-
beznicích spolupořádá (letos již 39. ročník) Vejšlap 
povodím Mratínského potoka, a napadlo mě uspo-
řádat víc sportovních akcí u nás v Líbeznicích. 

Oslovila jsem kamarádku Miriam a její Sto-
nožku, o. s., vznesla návrh, a protože se jí líbil 
a nic nebyl problém, mohli jsme v září 2014 z par-
koviště ZŠ Líbeznice startovat náš první ročník Lí-
beznického koloběhu. Tenkrát jsem přemlouvala 
k účasti kdekoho. Přijeli nás podpořit kamarádi  
až z Pelhřimova, Jaroměře, Liberce. Závod se stal 

tradicí. Závod, kde závodí dva sportovci, a to v ka-
tegorii muž a žena, muž a muž, žena a žena a do-
spělý a dítě do 15 let. Jeden závodník jede na 
kole, jeden běží a na trase 10 km dlouhé se musí 
alespoň jednou vystřídat. Kolo si musí předat 
z ruky do ruky. 

Pamatujeme sobotu, kdy lilo jako z konve a na 
závod přišlo opravdu málo závodníků.  

KOLO + BĚH = KOLOBĚH 

Vzpomínáme i na závodníka Tomáše Koutného, 
který vyběhl se svým synem jako první, doběhl do 
cíle a stihl se zařadit na start do řady a vyběhnout 
ještě jednou se svým druhým synem. Tenkrát obsa-
dili kluci 1. i 2. místo. 

 STARTOVNÍ 
ČÍSLO  

 VÝSLEDNÝ 
ČAS  

 POŘADÍ  
 JMÉNO 

ZÁVODNÍKA 1
 JMÉNO 

ZÁVODNÍKA 2  
 BYDLIŠTĚ 

84 0:38:55 1 Pascal Koutný Adam Vyšínský Neratovice

98 0:43:53 2 Karel Jiránek Vratislav Čermák Praha 8

28 0:44:24 3 Kryštof Kulíšek Lukáš Navrátil Líbeznice

2 0:44:36 4 Lumír Sedlář Štěpán Tejkl Líbeznice a Praha

60 0:52:13 5 Martin Jedlička Adam Jedlička Nová Ves

ŽENY

82 0:46:11 1 Petra Nováková Tereza Zástěrová Bašť

6 0:46:33 2 Tereza Jirovská Andrea Harčáková Líbeznice 

46 0:48:15 3 Jana Polakovič Kateřina Vaisharova Libeznice

100 0:53:26 4 Monika Šponerová Jitka Lánská Líbeznický koloběh

7 0:54:55 5 Darina Sokolíková  Lucie Škvarková  Líbeznice 

88 1:01:10 6 Magdalena Tichá Eva Menclová Líbeznice 

85 1:09:51 7 Renáta Jiránková Sylvie Čermáková Praha 8

SMÍŠENÉ

75 0:42:31 1 Ivan Markusek Markéta Jirovská Praha

36 0:45:38 2 Romana Vörösová Martin Perník Líbeznice

38 0:47:59 3 Petra Hrubá David Matouš Líbeznice

37 0:53:56 4 Michal Vlk Belinda Vlková Hoštice

 STARTOVNÍ 
ČÍSLO  

 VÝSLEDNÝ 
ČAS  

 POŘADÍ  
 JMÉNO 

ZÁVODNÍKA 1
 JMÉNO 

ZÁVODNÍKA 2  
 BYDLIŠTĚ 

RODIČ S DÍTĚTEM DO 6 LET

95 0:49:25 1 Matěj Šaman Klárka Šamanová Líbeznice

11 0:54:24 2 Vít Cibula Dan Cibula Hovorčovice

78 0:58:02 3 Tomáš Babický Max Babický Líbeznice

31 0:59:31 4 Markéta Pláteníková Lucie Pláteníková Bášť

1 1:05:49 5 Vendula Bártová Elsa Bártová  Líbeznice 

14 1:05:54 6 Kristýna Ochvatová Šimon Ochvat Líbeznice 

47 1:08:48 7 Kristýna Skalníková Tadeáš Skalník Křenek

RODIČ S DÍTĚTEM OD 7 DO 14 LET

19 0:40:31 1 Patrik Koutný Tomáš Koutný Praha 5

12 0:44:03 2 Pavel Šára Nela Šárová Praha 8 Kobylisy

79 0:49:08 3 Josef Pavol Dominik Pavol Líbeznice

83 0:50:50 4 Andy Polakovič David Polakovič Libeznice

41 0:51:35 6 Karel Skalník Karolína Skalníková Křenek

23 0:55:01 7 Bruno Lánský Patrik Lánský Líbeznice

27 0:56:45 8 Roman Lánský Maxík Lánský Líbeznice

34 0:59:05 5 Alice Pavol Patrik Pavol Líbeznice

39 1:00:20 9 Lucie Křivská Tomáš Křivský Líbeznice
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LITERÁRNÍ  
KALENDÁRIUM 
12. 9. 1921 narozen polský spisovatel a filozof Sta-
nislaw Lem – Solaris, Astronauti, Marťan 
13. 9. 1916 narozen britský romanopisec, povídkář 
a scenárista Roald Dahl – Karlík a továrna na čoko-
ládu, Obr Dobr, Matylda, Milostné rošády 
19. 9. 1911 narozen anglický spisovatel, básník, 
esejista a dramatik, nositel Nobelovy ceny za lite-
raturu William Golding – Pán much, Věž, Dědicové, 
Rituály přechodu 
21. 9. 1866 narozen anglický spisovatel Herbert 
George Wells – Válka světů, Ostrov doktora Mo- 
reaua, První lidé na Měsíci, Stroj času 
24. 9. 1896 narozen americký spisovatel Francis 
Scott Fitzgerald – Něžná je noc, Velký Gatsby,  
Diamant velký jako Ritz, Bláznivá neděle

LETOPISY OBCE 
LÍBEZNICE 
XXVIII. 

Vyučování ženským ruč. pracím zavedeno zde ve 
školním roce 1875/1876. První industr. učitelkou 
byla Josefa Tatzauerová, jež byla spolu i výpomoc-
nou učitelkou; po té Barbora Pavelková, choť říd. 
učitele do r. 1894. Vyučování jazyku německému 
zavedeno ve školním roce 1886/1887 ve čtyřech 
odděleních. 

V dobách starších volil učitele místní farář, 
v jehož ruce skládal učitel přísahu. Formule této 
přísahy se zachovala; zní takto: „Já, N. N., na ten 
čas zřízený kantor při chrámu Páně v Líbeznicích, 
chci své kantorské povinnosti věrný býti, mládež 
v katolickém náboženství pilně učiti, dobrým 
a chvalitebným mravům učiti, při učení žádných ji-
ných knih, jedině katolických a od duchovního 
správce za dobré uznaných užívati chci, v samospa-
sitelném římském katolickém náboženství silně až 
do smrti své setrvati, svou manželku, domácí i jiné 
pod mou správu jakkoli patřící, aby se od sv. víry 
katolické neodlučovali, nýbrž v ní až do smrti své 
setrvali, k tomu je povzbuzovati, zadržovati a vy-
učovati chci. Kacířské bludy nebo katolického ná-
boženství bezbožné zlehčování, tupení nebo ha-
nění neprodleně svému duchovnímu správci 
oznámiti a vyjeviti, anobrž všechno to, co jsem výše 
vyznal a připověděl a přislíbil, na to Pánu Bohu Vše-
mohoucímu, neposkvrněné Matce Boží Marii 
Panně a všem Božím svatým já, N. N., přísahám 
a sebe zavazuji; k tomu mi dopomáhej Pán Bůh 

a toto sv. evangelium, kterého se vlastníma rukama 
dotýkám.“ 

Příjmy učitelovy. 
První zprávy o příjmech učitelů zdejších pocházejí 
z r. 1737. V té době měli ročně stálého platu  
30 zl. ze záduší, totiž od kostela líbeznického  
24 zl., od filiálního kostela pakom. 3 zl. a od fil. 
kostela hovorčovického též 3 zl. Mimo to dostá-
vali ročně pod jménem desátku či posnopného od 
každého sedláka líbeznického 6 měřic, od kaž-
dého chalupníka 2 měř. obilí; z V. a M. Báště, 
z Měšic a Hovorčovic od sedláka 4 měř. a 1 čtvrci, 
od chalupníka 2 měř. žita. Na neděli květnou za 
zpívání pašijí 1 zl. 10 kr., na struny ročně 1 zl.; 
r. 1745 přidáno učiteli pro bassetl (na struny)  
30 kr. Koledy měl o slavnosti sv. Tří králů, o sv. Jiří, 
na Zelený čtvrtek. Sobotáles od mládeže obyčejný. 
Od vrchnosti požíval darem, aby lépe mládež vy-
učoval a o chudší z lásky pečoval, z každé várky 
v pivovaru pakoměřickém půl vědra piva zdarma 
a vědro patoků, což na vlastní výlohy domů si 
musel dopraviti. 

„Též má kousek pole vrchnostenského na 2 míry 
výsevku ke straně hovorčovické, z něhož nic neplatí, 
ale všechen užitek sám bere, avšak zdělávání sám 
si obstarává. Od r. 1785 bere ze školního fondu  
15 zl. ročně, které mu přízní Ferd. Kindermanna ze 
Schulsteinu vymohl farář Paroubek.“ 

F. Kindermann, farář v Kaplici a znamenitý zna-
lec školy a výchovy mládeže, byl za Marie Terezie 
a Josefa II. vrchním zemským dozorcem nad ško-
lami obecnými. 
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Doba renesance dala prostor novým myslitelům, 
přírodním filozofům, kteří znovu nastolili otázku 
hmoty, pohybu a stavby vesmíru. 

Nejznámějším renesančním přírodním filozo-
fem, hrdinou a mučedníkem vědy je Giordano 
Bruno (1548–1600). Narodil se v městečku Nola 
u Neapole a vždy uváděl jako své domovské jméno 
Nolanus. Mladá léta svého života strávil v domini-
kánských klášterech v Neapoli a Římě, kde se naučil 
odříkání, ale také získal fenomenální znalosti, jazy-
kové, filozofické i přírodovědné, a vždy prohlašoval, 
že jeho oborem jsou „všechny vědy“. Pro svou od-
bojnou povahu a zpochybňování církevních dog -
mat se dostával do konfliktů s klášterním řádem 
a nakonec uprchl a stal se zběhlým mnichem.  

V roce 1579 navštívil Francii – město Lyon, 
místo, kde katolíci a protestanti žili v míru. Lyonská 
univerzita ho nepřijala, ale opat kláštera mu napsal 
doporučující dopis do Toulouse. Po složení po-
drobné zkoušky mohl přednášet na fakultě svobod-
ných umění. Zahájil přednáškou o Aristotelově spise 
O duši. Během zimního semestru 1580/1581 se 
uvolnilo místo na filozofické fakultě, a tak Bruno na 

krátkou dobu přestoupil tam. Pokračoval ve velmi 
úspěšných přednáškách o Aristotelovi. Avšak úspě-
chy a názory nového profesora byly trnem v oku  
teologické fakultě, jejíž představitelé Bruna donutili 
k odchodu. 

Dalším cílem jeho cesty byla v roce 1581 Paříž. 
Zde uspořádal mimořádnou přednášku o třiceti 
božských atributech. Přednášek následně uskutečnil 
přesně třicet a měly takový úspěch, že mu byla na-
bídnuta profesura, kterou ale odmítl, protože po-
vinností profesorů byly pravidelné návštěvy mší. 
Francouzský král Jindřich III. Bruna v roce 1582 jme-
noval mimořádným profesorem. Zaujala ho jeho 
mimořádná paměť a spis De umbris idearum (O stí-
nech idejí), kde Bruno popisuje vědeckou metodu, 
jež mu umožnila získat tak dobrou paměť. 

S doporučujícím dopisem od krále Jindřicha III. 
se v roce 1583 vydal do Londýna. Krátce po svém 
příjezdu byl pozván k audienci u královny Alžběty, 
kterou si získal svým spisem O hrdinských vášních, 
který jí také věnoval. V Londýně vyšla Brunova nej-
známější díla La cena de le Ceneri (Večeře na Pope-
leční středu, 1584), De linfinito, universo e mondi 
(O nekonečném vesmíru a světě). Většinou se po-
depisoval Bruno Nolanus podle své rodné obce. 

V roce 1585 se vrátil do Paříže, kde uvedl trak-
tát Sto dvacet tezí proti peripatetikům o přírodě 
a světu. Ten věnoval králi Jindřichovi III. a zaslal 
ho zároveň rektorovi pařížské univerzity. 

Následně zamířil do Německa – Mohuč, Wiesba-
den, Marburg. Usadil se až ve Wittenbergu, kde se 
20. srpna 1586 nechal imatrikulovat. Od děkana fi-
lozofické fakulty získal svolení přednášet o Aristote-
lových logických spisech. V březnu 1588 zde přednesl 
poslední přednášku a odešel do rudolfinské Prahy. 

Zde marně žádal o svolení k přednáškám na 
pražské univerzitě, zůstal proto na císařském dvoře 
a věnoval se psaní. Císaři Rudolfu II. věnoval v roce 

1588 dva spisy: Sto šedesát článků proti matemati-
kům a filozofům (v němž vyvrací soudobé filozo-
fické a přírodovědecké názory) a O počítání druhů 
a kombinatorice. 

Od císaře obdržel velkou odměnu, ale žádné 
další uznání. Po šesti měsících Prahu opustil a vydal 
se zpátky do Německa, tentokrát na univerzity do 
Helmstedtu a Frankfurtu. V Helmstedtu pravděpo-
dobně přistoupil na protestantismus, ale záhy byl 
exkomunikován. Důvodem nebyly jeho názory, ale 
magie, jíž se veřejně věnoval. 

Po roce 1591 odešel do Frankfurtu, města knih-
tiskařů a knihkupců. Zde vydal tři svá díla: O troj-
násobném minimu a míře, O monádě, čísle a tvaru 
a O nezměrném a nespočetném. 

V srpnu 1591 odjel na pozvání hraběte Giova-
niho Moceniga do Benátek. Ten ho nakonec udal 
církvi jako kacíře a Bruno byl zatčen inkvizicí. Poz-
ději byl vydán do Říma, kde byl dalších osm let vy-
slýchán a mučen. Během procesu se Bruno přihlásil 
ke svým obviněním, ale odmítl je uznat za kacířská. 
Dne 8. února 1600 byl devíti kardinály v čele s kar-
dinálem Bellarminem (později soudil i Galilea Gali-
leiho) odsouzen k trestu smrti. Jeho knihy byly za-
kázány a konfiskovány. 

Bruno byl neobyčejně plodný spisovatel a měl 
mimořádnou paměť. Psal latinsky a italsky, byl prak-
ticky stále v konfliktních situacích, obviňoval teh-
dejší univerzity, že nedopřávají jedincům svobodu 
slova a vlastního názoru. 

Zatímco aristotelikové se děsili nekonečnosti 
vesmíru, Bruno se jí přímo opájel, pronikal oblohu 
svým „orlím zrakem“ a v duchu zalétal do jeho ne-
konečných dálav. 
 
/zdroje: internet, Wikipedie, I. Štoll – Dějiny fyziky/ 
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Vlasteneckodobročinná  
obec baráčníků 

Vás srdečně zve na 
 

PODZIMNÍ  
TANEČEK, 

který se koná  
7. října 2023 od 20 hodin  
v restauraci U Kouzelníka. 
K tanci i poslechu hraje 
JAROMÍR. 
Vstupné dobrovolné. 
BOHATÁ TOMBOLA.
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11. 10.  Koncert žáků ZUŠ, 18:30 hodin 

15. 11.  Koncert žáků ZUŠ, 18:30 hodin 

 6. 12. Mikulášský koncert, 18:30 hodin 

20. 12.   12. vánoční Líbeznění, 18:00 hodin 

K A L E N D Á Ř  A K C Í

K A L E N D Á Ř  A K C Í  2 0 2 3
        7. 10.  CHARITATIVNÍ SBÍRKA OBLEČENÍ 

 – Sportovní hala Na Chrupavce 

        7. 10.  BARÁČNÍCI – PODZIMNÍ TANEČEK  
– Restaurace U kouzelníka  

        7. 10.  VEJŠLAP POVODÍM MRATÍNSKÉHO  
POTOKA – před Sportovní halou  
Na Chrupavce 

      14. 10.  FARMÁ   ŘSKÉ TRHY 
                   –  Mírové náměstí 

        5. 11.  PODZIMNÍ BĚH NA DUHOVCE PRO DĚTI I 
DOSPĚLÉ – areál ZŠ 

      11. 11.  HONBA ZA POKLADEM LÍBEZNICKÉHO 
SKŘÍTKA – Areál zdraví 

      26. 11.  VÁNOČNÍ TRHY A KONCERT V KOSTELE  
SV. MARTINA 

        1. 12.  VÁNOČNÍ VEČERNÍ BĚH  
– Sportovní hala Na Chrupavce 

        2. 12.  ANDĚLSKÁ CESTA  
– Sportovní hala Na Chrupavce  

      16. 12.  VÁNOČNÍ TURNAJ V KOPANÉ  
– Sportovní hala Na Chrupavce

Obec Líbeznice 1. FC LíbezniceSpolkové akce, ostatní akce nebo akce  
pořádané z grantu pro kulturu a sport

Obec baráčníků Atletika Líbeznice


